
رش�ته فوتبال 
شیوا نوروزی
    گزارش

بی سروسامان از 
هم�ه  دس�ت 
دررفته و حتی وزارت ورزشی که متولی اصلی 
دو قطب اصلی فوتبال ایران به شمار می رود نیز 
کنترلی روی دو باشگاه پرسپولیس و استقلال 
ندارد. آش آنقدر شور شده که معاون وزیر در 
کنفرانس خبری خود علناً از افزایش بی حساب 
و کت�اب قرارداده�ای فوتبالیس�ت ها انتقاد 
مي کند، در حالی ک�ه کل فوتبال ایران، به جز 
یکی، دو تیم دولتی است و دولتی ها خود باید 
پاس�خگوی این افسارگس�یختگی باش�ند.

فصل نقل و انتقالات که مي رسد همه از قراردادهای 
نجوم��ی بازیکنان درج��ه چندم لی��گ برتر مطلع 
مي شوند و رسانه ها نیز اخبار آن را منعکس می کنند، 
ولی آقایانی که مسئولیت رسیدگی به این مسئله مهم 
را برعهده دارند به روی مبارک شان نمی آورند و وقتی 
کار از کار گذشت و بازیکن، دلال و بقیه به هدف شان 
رس��یدند، قیافه حق به جانب می گیرند و ش��رایط 
اقتصادی و بالا رفتن قیمت ارز را یادآوری می کنند. 

    
مهدی علی نژاد در نشس��ت خبری خود ادعای 

رسانه ها را تأیید کرد، منتها با یک سال تأخیر! 
از وقتی وی��روس کرونا عال��م و آدم را درگیر کرده، 
تیم های بزرگ دنی��ا برای مدیری��ت بودجه و گذر 
از بحران اقتصادی، صرفه جوی��ی را در اولویت قرار 
داده اند. نگرفتن بازیکن در فصل جدید و کاهش رقم 
قراردادها از جمله اقدامات این باشگاه ها بوده و از همه 
مهم تر اینکه س��تاره های فوتبال نیز با صرفه جویی 
اقتص��ادی مدیران موافق��ت کرده ان��د و با کاهش 
دس��تمزدها از تصمیم باش��گاه های خود حمایت 
مي کنند، ولی در فوتبال ایران بازیکنان و البته مربیان 
ما چنان متوقع شده اند که هر سال برای عقد قرارداد 
جدید، دستمزدشان بیش از دو، سه برابر می شود. این 
افزایش چند برابري در دوران کرونا هم به قوت خود 
باقی بود، آن هم در حالی که آحاد مردم مش��کلات 
اقتصادی، بیکاری، گرانی و سختی ها را با همه وجود 
احساس می کنند. با این حال معاون توسعه ورزش 
قهرمانی و حرفه ای وزیر ورزش و جوانان این مسئله 
را به شیوه خودش مطرح و البته توجیه کرد: »شرایط 
س��خت اقتصادی و بالا رفتن قیمت ارز هزینه ها را 
افزای��ش داده، اما درآمدها به همان نس��بت تغییر 
نکرده  و مدیران پرسپولیس و استقلال پس از مدتی 
فعالیت شاید به این احساس دست پیدا کرده باشند 
که فضا برای ادامه فعالیت شان وجود ندارد. علاوه بر 
این مطالبات سنگین هواداری فعالیت در دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس را سخت کرده است و شاید 
گفتن این مسائل برای من تبعاتی نیز داشته باشد، 

اما در همه کشورهای دنیا ورزشکاران به دلیل شیوع 
ویروس کرون��ا ۳۰، ۴۰ و ۵۰ درصد از مبالغ قرارداد 
خود را کاهش داده  اند، ولي در ایران قراردادها دو تا 
سه برابر افزایش پیدا کرده و متأسفانه رویه حرفه ای 

دنیا در کشور ما طی نشده است.«
    

در افسارگس��یختگی فوتبالم��ان همی��ن بس 
که معاون وزی��ر به صراحت از چند برابر ش��دن 

دستمزد فوتبالیست های پرتوقع در سال کرونا 
خبر مي دهد، در حالی که س��رخابی ها، دو تیم 
وزارت ورزش سال هاست که پول های بی حساب 
و کتاب به بازیکنان شان می دهند و هیچ کس هم 
خم به ابرو نمي آورد. حالا چه شده که به یک باره 
مستطیل سبزمان را با کشورهای دیگر مقایسه 
می کنید. پرسپولیس و استقلال با اینکه درآمدی 
ندارند، ولی هر سال میلیاردها تومان خرج بازیکن 
و مربی می کنند و وزارت هم یک پاسخ تکراری 
به رس��انه ها می دهد و آن اینکه »یک ریال هم 
خرج این دو تیم نمی کنی��م.« اگرچه هواداران 
تاکنون هرگز نفهمیده اند به غیر از بودجه دولتی، 
س��رخابی ها چط��ور و چگونه هزینه های ش��ان 
را تأمین می کنند، ولی از ش��یوه خ��رج کردن 
مدیران پرتعدادی که در س��ال های گذشته به 
این دو باش��گاه راه یافته اند کاملًا مشخص است 
که برای تأمین بودجه زحمتی نکشیده اند، والا 
میلیاردها تومان بادآورده را به این راحتی خرج 
فوتبالیست های بی تعصب و پولکی نمی کردند. 

مدیران عامل و اعضای هیئت مدیره سرخابی ها 
مستقیماً از طرف وزارت و با امضای وزیر انتخاب 
می ش��وند. حالا که علی نژاد به دو، سه برابر شدن 
رقم قراردادها اعتراف می کند هواداران این حق 
را دارند که حرف های دست راست سلطانی فر در 
خصوص اقدامات وزارت ورزش در جهت جلوگیری 

از افزایش سرسام آور دستمزدها را بشنوند. البته هر 
چقدر هم که انتظار بکشند فایده ای ندارد، چون 
معاون وزیر اشاره ای به این موضوع نمي کند و فقط 
در حمایت از مدیران مدعی مي ش��ود که شرایط 
هواداری و فض��ای اقتصادی کار ک��ردن در این 
باشگاه را س��خت کرده و خیلی ها حاضر به قبول 

مسئولیت در این دو باشگاه نیستند! 
چطور می توان این ادعا را قبول کرد، وقتی افرادی 
ناشناخته بدون هیچ تجربه و کارنامه ای به خاطر 
مس��ائل غیرفوتبالی و حتی غیرورزش��ی سر از 
هیئت مدیره باشگاه های پرسپولیس و استقلال 
درمی آورند و بع��د از به ب��ار آوردن افتضاح های 
مدیریتی با ژست های طلبکارانه استعفا می دهند 
و می روند. وقت��ی آقای مدیر در نق��ل و انتقلات 
با بازیکنان به جای س��اختمان باش��گاه در هتل 
قرارداد می بندد باید هم ارق��ام عجیب و غریبي 
در این روزهای سخت اقتصادی به ثبت برسد. در 
کل باید گفت اعتراف تلخ معاون وزیر دوای درد 
نیست، بلکه نمک پاشیدن روی زخم مردم است، 
چراکه نه قرار اس��ت با مدیران متخلف و حیف و 
میل کنندگان بیت المال برخورد شود و نه آنها که 
مسبب روی کار آمدن این مدیران بوده اند. بدون 
ش��ک وزارت ورزش با فرار رو به جلو و بی تقصیر 
جلوه دادن خود نمی تواند ذهن مردم و هواداران را 

از واقعیت ها منحرف کند. 

8849843213سرويس ورزشي | روزنامه جوان |  شماره 6142يک شنبه 19 بهمن 1399 | 24 جمادی الثانی 1442 |

رونالدو متفاوت از بقیه در 36 سالگی
در حالی در ۳6 سالگی اغلب بازیکنان نشانه هایی از کند شدن و پا به سن 
گذاشتن را نشان می دهند یا بازنشسته شده اند که رونالدو همچنان روی 
فرم است و نشانه ای از افت کردن را بروز نداده است. او در این فصل در 
2۳ بازی برای یوونتوس 22 گل به ثمر رسانده است. رونالدو حالا در روز 
تولد ۳6 سالگی اش در پیامی که در اینستاگرام به این روند اشاره کرده، 
در بخشی از آن نوشته است: »۳6 سالگی، باورکردنی نیست!... من هرچه 
که می توانستم کرده ام. هرگز پاپس نکشیدم و همیشه سعی کردم که 
بهترین خودم را ارائه کنم... در حالی که ۳6 سالگی خودم و 2۰ سالگی 
حرفه ام به عنوان یک فوتبالیست حرفه ای را جشن می گیرم، متأسفم 
که نمی توانم 2۰ سال دیگر از همین را به شما وعده بدهم، اما چیزی که 
می توانم به شما قول بدهم این است که تا زمانی که ادامه می دهم، هرگز 

کمتر از صددرصد را از من نخواهید دید.«

معاون وزیر ورزش از 2 تا 3 برابر شدن دستمزد فوتبالیست ها در سال کرونا انتقاد کرد

 اعتراف به قراردادهای میلیاردی در فوتبال
نمک پاشي روی زخم مردم!

فريدون حسن

سعید احمديان

جیغ آبي براي غذا و پول!
 بلاي سوء مدیریت فوتبال بر سر ورزش 

این بار دامن استقلال را گرفت
پیروزي ضعیف و پرزحمت استقلال مقابل نساجي مازندران شامگاه 
جمعه هرچند که آبي ها را دوباره به صدر جدول برگرداند، اما باعث بروز 

حواشي جدیدي در تیم پرهوادار پایتخت شد.
براي ریشه یابي اصل ماجراي حواشي تازه اس��تقلال و حمله همه جانبه 
بازیکنان این تیم به مدیریت و هیئت مدیره این باشگاه لازم است به دوشنبه 
شب هفته قبل برگردیم، جایي که محمود فکري سرمربي همیشه معترض 
استقلال با حضور پرابهام خود که هنوز هم کسي پاسخ روشني به آن نداده 
در برنامه زنده فوتبال برتر و س��اعات پایاني ش��ب از وجود اتاق فکر براي 
تخریب استقلال و به حاشیه بردن آن صحبت کرد و از مدیریت ضعیف و 
حواشي موجود گفت، آن هم در برنامه اي که توسط همین استقلال تحریم 
شده بود. همین جناب فکري در نشست هاي خبري صحبت هاي خود را به 

بعد از خروج دوربین برنامه فوتبال برتر موکول می کرد.
آتش تهیه حملات جمعه ش��ب بازیکنان اس��تقلال را دوش��نبه قبل 
سرمربي شان شعله ور کرده بود و فقط کافي بود آبي ها بازي روز جمعه 
را ببرند تا برنامه به درس��تي اجرا شود. اس��تقلال روز جمعه در یکي از 
ضعیف ترین نمایش هاي این فصل خود به زحمت و با گل دیرهنگام به 
برتري رسید و تازه یک پنالتي را هم از دست داد، ولي همین کافي بود 
براي شروع حملات به هیئت مدیره و مدیرعامل، کساني که البته اینقدر 
تقصیر و سوءمدیریت از خود نشان داده اند که امروز بازیکنان استقلال 
بتوانند به راحتي مدعي ش��وند و آنها را بکوبند. بازي به پایان مي رسد، 
اما بازي اصلي و پرسروصدا تازه شروع مي ش��ود. وریا غفوري، کاپیتان 
استقلال با حاشیه سازي هاي خاص خود تعویض مي شود و ورزشگاه را 

ترک مي کند، اما بقیه هستند و مترصد دیدن خبرنگاران و دوربین ها.
اسماعیلی، مطهری، مظاهری، دانشگر، قایدی، موسوی و شجاعیان که 
کاسه صبرشان لبریز شده از وضعیت زمین انقلاب که ظاهراً کوددهی به 
آن چمن را پر از شیشه کرده، از مشکلات مالی گرفته تا غذا دادن پرسی 
به بازیکنان تیم در اردو گلایه مي کنند و اینها تازه ش��روع ماجراست. 
انگشت اتهام بازیکنان مستقیم مدیرعامل باشگاه را نشانه گرفته  و آنها 

مددی و البته هیئت مدیره را مسبب تمام این اتفاقات می دانند.
نکته جالب توجه در اعتراض ها اینکه تقریباً همه از تغذیه مي گویند و 
اینکه چرا یک نوع غذا در هتل سرو شده، آن هم به صورت پرسي! این 
وجه مشترک تمام اعتراض هاست، چند نفري هم از زمین تمرین ایراد 
مي گیرند و یکي، دو نفر هم به مسئله قراردادها ورود مي کنند هم آنها 
که قراردادهاي شان چند برابر شده یا قرار بوده در زمان مدیریت قبل 
چند برابر شود که س��ري اول مي خواهند مدیریت جدید قراردادشان 
را پرداخت کند و س��ري دوم نیز در پي بستن قراردادي تازه هستند و 
توقع دارند مدیریت جدید هرچه آنها مي خواهند چشم بگوید. به این 
ترتیب شرایط صدرنش��ین فعلي لیگ برتر درست در آستانه نیم فصل 
به هم مي ریزد. تیم در حاشیه اي فرو مي رود که استارت آن از دوشنبه 

هفته قبل زده شده بود.
ماجراي اعتراض استقلالي ها در حالي طي روزهاي گذشته تمام اخبار 
و فضاي ورزش را تحت تأثیر خود قرار داده که همین حالا بسیاري از 
ورزشکاران رشته هاي المپیکي و مدال آور کشور در سخت ترین شرایط 
و با کمترین امکاناتي که حتي در تصور آبي ها و دیگر تیم هاي فوتبال 
ایران نمي گنجد مراحل آماده سازي خود را طي مي کنند. المپیکي هاي 
ایران ن��ه در هتل هاي آنچناني ک��ه در خوابگاه هاي نمور اس��تراحت 
مي کنند. آنها طي سالي که گذشته حتي محل تمرین هم نداشته اند و 
خیلي از المپیکي ها حسرت همان یک وعده غذاي پرسي را دارند که 
امروز فوتبالي ها در اولین مواجهه با آن صداي اعتراض ش��ان درآمده 
است. با این حال اینگونه نیست که با هوچي گري و مظلوم نمایي بتوان 
روي زیاده خواهي سرپوش گذاشت. البته از یاد نبریم که سوءمدیریت 
حاکم بر فضاي فوتبال و باش��گاه ها از جمله اس��تقلال مسبب اصلي 
حاش��یه هاي امروز اس��ت. مدیریتي که با نازپرورده ک��ردن بازیکنان 
فوتبال به جاي بازي خواستن از آنها باعث شده، امروز با عده اي بازیکن 
در فوتبال باشگاهي مواجه باشیم که نه فقط درک درستي از وضعیت 
کشور ندارند، بلکه روز به روز زیاده خواه تر شده اند و بیشتر از قبل طلبکار 
بیت المال و مردم هستند. آنهایي که کوچک ترین آورده اي براي ورزش 

کشور نداشته اند و صرفاً بریز و بپاش هاي شان دیده مي شود.

 لیورپول – سیتی
جنگ قهرمانی

دو تیم برتر فوتب��ال انگلیس در حالی در 
لیگ برتر به مصاف هم می روند که هر دو 
خود را مدعی قهرمانی می دانند، ولی در 
نهایت فقط یک تیم جام قهرمانی را از آن 
خود مي کند. در حال حاضر اوضاع سیتی 
صدرنشین به خاطر داشتن هفت امتیاز 
بیشتر نسبت به لیورپول بهتر است و این 
تیم با 1۳ برد متوالی برای کلوپ حریف 
خطرناکی محسوب می ش��ود. لیورپولی 
که اوضاع خوبی ندارد روی هر سه امتیاز بازی امشب در آنفیلد حساب 
ویژه  اي باز کرده تا حداقل اختلافش با تیم اول را کاهش دهد. قرمزها 
بعد از باخت شوکه کننده 7 بر 2 به استون ویلا در ماه اکتبر خیز قهرمانی 
برداش��تند و در این راه موفق بودند و حتی صدرنش��ینی را هم تجربه 
کردند، ولی نتایج پرنوسان باعث س��قوط این تیم شد و تا همین بازی 
پیش که نتیجه را به برایتون واگذار کردند نیز این نوسان ادامه داشت. 
یورگن کلوپ با اینکه به خاطر مصدومان زیاد دستش بسته است، اما 
هنوز می تواند به گلزنی محمد صلاح امیدوار باش��د. مهاجم مصری با 
1۵ گل در لیگ برتر گلزن اول لیورپول اس��ت و باید یک تنه جور همه 
را بکشد. خط دفاع و هافبک لیورپول هم ضعف های زیادی دارد که با 
وجود مصدومان بسیار ترمیم آنها کار آسانی نیست. در مقابل من سیتی 
شرایطی کاملًا متفاوت دارد؛ تیم مهمان با اینکه تا اواسط ماه دسامبر از 
12 بازی فقط پنج برد به دست آورده بود، اما با نزدیک شدن به روزهای 
پایانی 2۰2۰ شاگردان پپ گواردیولا جان دوباره ای گرفتند تا جایی 
که در یک ماه گذشته 1۳ برد متوالی دشت کرده اند. ایلکای گوندوگان 
نقش صلاح را برای سیتی ایفا می کند. او در 1۰ بازی آخرش هفت گل 
به ثمر رسانده است. در حقیقت سیتیزن ها به خاطر داشتن بازیکنانی 
چون دی بروین، رحیم اس��ترلینگ، فودن، استنوز و کانسلو است که 
به این جایگاه رسیده اند. در واقع ترکیبی از جوانان و باتجربه ها خیال 
گواریولا را از خط دفاع تا حمله راحت کرده اس��ت. س��یتی با 1۳ گل 

خورده بهترین خط دفاع لیگ را در اختیار دارد.

به اتفاقات خوش در کسب سهمیه المپیک امیدوارم

فشنگ هایمان کم و بی کیفیت است
اصلی ترین دغدغه      خبر
تیران������دازان 
المپیکی ایران برای حضور در توکیو 2۰2۰کمبود 
فشنگ و پایین بودن کیفیت آن است. بعد از تأکید 
سرمربی تیم ملی تیراندازی بانوان به این مسئله که 
با این شرایط برای آسیا هم نمی توان آماده شد چه 
برس��د به المپیک، ح��الا نجمه خدمت��ی، بانوی 
ملی پوش تیراندازی نیز فشنگ را اصلی ترین دغدغه 
ملی پوش��ان تیراندازی برای حض��ور در المپیک 
می خواند: »موضوع فش��نگ تک��راری، قدیمی و 

همیشگی است. هم تعداد فشنگ هایی که مصرف 
می کنیم از قبل کمتر شده و هم کیفیت آن مناسب 
نیست.کیفیت همان فشنگ خارجی هم که استفاده 
می کنیم باید با رقبایمان سنجیده شود و فشنگ 
باکیفیت خوب نداریم و این چیز جدیدی نیست. 
اواخر هفته اما مسابقات لیگ و مسابقات آزاد را داریم 
که با توجه به کمبود فشنگ، تعداد زیاد مسابقات در 
تفنگ بادی می تواند به حفظ سطح آمادگی ما کمک 
زیادي کند تا در شرایط مسابقه قرار بگیریم و بتوانیم 

در المپیک بهترین عملکرد را داشته باشیم.«

هفته بیست و هفتم رقابت های 
شمیم رضوان
     بازتاب

لیگ برتر والیبال م��ردان روز 
جمعه با برگزاری ش��ش دیدار 
پیگیری شد که طی آن سپاهان با ادامه روند موفقی که در پیش 
گرفته بود با بردی دیگر حاشیه امنیتی برای خود در صدر جدول 
ایجاد کرد. شاگردان رحمان محمدی راد در سپاهان در دیداری 
نه چندان سخت شهرداری قزوین را با حساب ۳ بر صفر از سد 
راه برداشتند و هجدهمین باخت این فصل را به حریف قزوینی 
خود تحمیل کردند. در مهم ترین بازی هفته نیز دو تیم شهداب 
یزد و لبنیات هزار آمل ب��ه مصاف هم رفتند ک��ه یزدی ها در 
رقابتی پرتنش برنده ماراتن سه س��اعته مقابل هراز شدند و با 
برتری ۳ بر 2 با یک پله صعود در رده چهارم جدول رده بندی 
لیگ برتر قرار گرفتند. دیگر دیدار حس��اس روز جمعه جدال 
هورسان رامسر و ش��هرداری گنبد بود که در سالن فدراسیون 
والیبال انجام شد. جدالی حساس بین تیم های رده هشتم و نهم 
جدول که هر کدام با 9 برد، برای صعود به پلی آف با یکدیگر به 

رقابت پرداختند که دست آخر این گنبدی ها بودند که نتیجه را 
با حس��اب ۳ بر یک به س��ود خ��ود خاتم��ه دادن��د. در نبرد 
ش��هرداری ها نیز ورامینی ها با برتری ۳ بر 2 مقابل شهرداری 
ارومیه علاوه بر کسب دوازدهمین برد این فصل، جواز حضور در 
مرحله پلی آف را نیز کسب کردند. ش��هرداری ورامین پس از 
شکس��ت روز چهارش��نبه مقابل تیم پیکان توانست پیروزی 
ارزشمندی را برابر شهرداری ارومیه، تیم رده سوم جدول کسب 
و پنجمین شکس��ت این فصل را به ارومیه ای ها تحمیل کند. 
شاگردان فرهاد نفرزاده در فولاد س��یرجان، تیم دوم جدول با 
پیروزی ۳ بر یک مقابل آذرباتری موفق ب��ه حفظ فاصله پنج 
امتیازی خود با صدرنش��ین اصفهانی شدند. سایپا هم بعد از 
شکست هفته گذشته برابر صدرنشین با کسب شانزدهمین برد 
این فصل خود شکست برابر اصفهانی ها را جبران کرد. شاگردان 
ناصر شهنازی در سایپا روز جمعه راهیاب ملل را با نتیجه ۳ بر 
یک از سد راه برداشتند تا در میانه های جدول و رده ششم هفته 

بیست و هفتم را به پایان ببرند.

 حاشیه امنیت سپاهان 
در صدر جدول والیبال

ورامین جواز حضور در پلی آف را کسب کرد

اولین ورزشکار 
دنیا حیدري
     چهره

ایرانی و اولین 
بانوی آسیایی 
که علاوه بر حضور در پارالمپیک موفق به کسب 
س��همیه و حضور در المپیک نیز ش��د، پس از 
کسب جواز حضور در ریو بار دیگر امیدوار است 

موفق به کسب سهمیه المپیک شود و در توکیو 
نیز کاروان ایران را همراهی کند. موفقیتی که با 
توجه به انگیزه و پش��تکار زهرا نعمتی، بانوی 
کماندار ایران تکرار آن دور از دسترس نیست: 
»در حال حاضر در کنار ورزشکاران المپیکی در 
اردو  هس��تم. خوش��بختانه با حمایت کمیته 
پارالمپیک شرایط نسبتاً خوبی دارم. علاونه بر 
آن، انصافاً همیش��ه حمایت ویژه ای از س��وی 
رئیس و نایب رئیس کمیته ملی المپیک وجود 
داشته  و هر زمان موانعی برای بانوان المپیکی 
بوده و هر درخواستی داش��ته ایم خوب نتیجه 
گرفته ایم. امیدواریم این حمایت ها ادامه داشته 
باشد و هم من و هم دیگر کمانداران بتوانیم در 
بخش کسب سهمیه المپیک یک اتفاق خوب را 
رقم بزنیم.« بانوی پاراتیروکمان ایران همچنین 
در بازدی��د بان��وان نماینده مجل��س از اردوی 
تیراندازی به نمایندگی از طرف ورزش��کاران 
برخی مش��کلات را مط��رح کرد: »ب��ه عنوان 
نماینده ورزشکاران سعی کرده ام از دغدغه های 
ورزش بانوان و مشکلاتی که زنان ورزشکار دارند 
صحبت کنم و آنها را در جریان قرار دهم و این 

یک نقد بسیار کوچکی بود.«

آدام اسمیت

 اسکای اسپورتس

IOC حق لغو المپیک توکیو را دارد
ریچارد پاند، عضو کمیته بین المللی المپیک گفت: »اگر این کمیته تشخیص 
بدهد که برگزاری المپیک توکیو با توجه به موضوع ویروس کرونا خطرناک 
خواهد ب��ود، می تواند رقابت ها را ب��ه طور کلی لغو کند. اگر تمامی ش��واهد 
علمی نشان دهنده خطرناک بودن المپیک باشند IOC این حق را دارد که 
رقابت های توکیو را لغو کند. در این صورت تصمیم نهایی کمیته بین المللی 
المپیک با مشورت سازمان جهانی بهداشت و دولت ژاپن گرفته می شود. لغو 
المپیک بدترین گزینه است، اما فکر مي کنم المپیک توکیو را بدون تماشاگر 
برگزار کنیم. موضوع مهم این است که به ورزشکاران امکان رقابت را بدهیم.«

اسپانسرها به ورزش زنان اعتماد ندارند
زهرا نعمتی، بان��وی ملی پوش تیروکم��ان در مورد درخواس��ت خود از 
نمایندگان مجلس مبنی بر اختصاص بودجه جداگانه به ورزش بانوان به 
ایسنا گفت: »به عنوان نماینده ورزشکاران صحبت کردم و خواستم آنها را در 
جریان دغدغه زنان ورزشکار بگذارم. نقد بسیار کوچکی مطرح کردم مبنی 
بر اینکه در بخش حمایتی، ورزش زنان نسبت به مردان کمتر دیده می شود 
و بسیاری از اسپانسرها به ورزش بانوان اعتماد نمی کنند، در حالی که زنان 
ورزشکار نشان داده اند که می توانند بهترین باشند و در تبلیغات مؤثر واقع 

شوند. امیدوارم در بخش بودجه ویژه به زنان ورزشکار توجه کنند.«

 چرا وزارت ورزش از مبارزه با فساد 
شانه خالی می کند؟!

انداختن توپ مبارزه با فساد در فوتبال به زمین وزارت اطلاعات از سوي 
معاون ورزش قهرماني وزیر بار دیگر ادعاهای وزارت ورزش در این باره را 
زیر سؤال برد، ادعاهایی که هرچند وقت یکبار در بوق و کرنا می شود، اما 
با گذشت زمان آشکار می شود که تنها یک وعده برای عبور از فشارهایی 
بوده که روی این وزارتخانه به واس��طه فس��اد و سوءاس��تفاده گسترده 
از بیت المال در دو باش��گاه دولتی زیرمجموعه ش��ان، یعنی استقلال و 
پرسپولیس وجود دارد. آخرین آن نیز تابس��تان گذشته بود که پس از 
دستگیری دو معاون باشگاه پرس��پولیس به دلیل فساد، وزارت ورزش 
سعی کرد با دادن اطلاعیه و انتشار بیانیه این اقدام را به نام خودش ثبت 
کند، حتی مسعود سلطانی فر در مصاحبه ای وعده داد »مطمئناً در روزها 
و هفته های آینده ما اخبار بیشتری از برخورد با مفسدین در عرصه ورزش 
و عوامل فساد مطرح خواهیم کرد و شما خواهید شنید. امیدوار هستیم 

که این حرکت بتواند باعث سالم سازی فضای ورزشی شود.«
ماه ها از وعده وزیر ورزش گذش��ته و نه تنها »اخبار بیش��تري درباره برخورد با 
مفسدین در عرصه ورزش« منتشر نش��ده، بلکه همه چیز در احضار دو معاون 
باشگاه دولتی فوتبال خلاصه ش��ده، متهمانی که البته آزاد شدند و بیشترین 
برخورد وعده داده شده از سوي وزارت ورزش با »عوامل فساد« کنار گذاشتن یکی 
از معاونان باشگاه پرسپولیس، آن هم پس از چند ماه از احضار او به دلیل پرونده 
فساد بود. تصمیمی که البته گویا هیچ ربطی با آن پرونده نداشته و با توجه به تغییر 

مدیریت باشگاه، مدیر جدید ترجیح داده با مدیران مورد نظرش همکاری کند.
با توجه به تس��امح و تس��اهلی که وزارت ورزش در برخورد با فساد در 
مجموعه ورزش و به خصوص فوتبال نشان داده، قابل پیش بینی بود که 
مدیران این وزارتخانه با وجود وعده های دهان پرکن چند ماه گذشته شان، 
امروز سعی کنند همه چیز را در زمین سایر نهادهای نظارتی و اطلاعاتی 
بیندازند و از خودشان رفع مسئولیت کنند. صحبت های دیروز مهدی 
علی نژاد، معاون وزیر ورزش در یک نشس��ت خبری در پاسخ به سؤالی 
درباره سرنوشت پرونده دلالی در فوتبال را نیز باید در همین چارچوب 
ارزیابی کرد، جایی که علی نژاد توپ را به زمین وزارت اطلاعات می اندازد 
و عنوان می کند که اگر می خواهید درباره برخوردهایی که صورت گرفته 

بدانید این مسئله را از وزارت اطلاعات پیگیری کنید!
وقتی دست وزارت ورزش در این رابطه خالی است و محدوده برخوردهایی 
هم که درباره مبارزه با فساد در فوتبال صورت گرفته از جانب سایر نهادهای 
نظارتی بوده است، فرار معاون وزیر ورزش از پاسخگویی درباره سرنوشت 
پرونده دلالی در فوتبال کاملًا قابل  پیش بینی بود. عملًا اگر وزارت ورزش 
در این باره چیزی در چنته داشت، به طور قطع مانند تابستان امسال که 
مدیران این وزارتخانه سعی کردند دستگیری دو معاون باشگاه پرسپولیس 
را به حساب پیگیری های خودشان بگذارند، این بار نیز رسانه ها را حواله به 

یک دستگاه اطلاعاتی نمی دادند.
وعده های دور از واقعیت وزارت ورزش برای مبارزه با فس��اد در فوتبال در حالی 
است که یکی از ریشه های اصلی تخلفات و سوء استفاده هایی که از بیت المال در 
فوتبال صورت می گیرد به واسطه عملکرد مدیران منصوب مسعود سلطانی فر 
در دو باشگاه استقلال و پرسپولیس است. دو باشگاه دولتی که سالانه بیش از 
1۰۰میلیارد تومان هزینه روی دست دولت می گذارند. عدم نظارت و حساب کشی 
وزارت ورزش از مدیران این دو باشگاه به دلیل ریال به ریال هزینه های سرسام آوری 
که می کنند، سبب شده در خوشبینانه ترین حالت مدیریت باشگاه های استقلال 
و پرسپولیس تنها به واسطه سوء مدیریت و ندانم کاری به حیف و میل بیت المال 
در فوتبال بپردازند، مسئله ای که سفره ای را برای دلالان و مربیان دلال نما و البته 

بازیکنان جهت سوء استفاده بیشتر پهن کرده است.
در این شرایط بدون ش��ک وزارت ورزش هم با توجه به انتصاب مدیران 
ناکارآمد که بر اساس روابط روی صندلی مدیریت استقلال و پرسپولیس 
می نشینند و نظارت نکردن بر عملکرد آنها، یکی از متهمان پرونده دلالی 
است. با توجه به این واقعیت، طبیعی است که وزارت ورزش از خودش 
در مبارزه با فساد رفع مسئولیت کند و همه چیز را به گردن سازمان های 
اطلاعاتی بیندازد. سازمان هایی که باید فعال تر از گذشته برای ریشه  کن 
کردن فساد در فوتبال وارد عمل شوند و با برخورد قاطعانه با سرشبکه های 

فساد اجازه حیف و میل بیشتر از این از بیت المال را ندهند.

اگرچه ه�واداران تاکن�ون هرگز 
نفهمیده ان�د ب�ه غی�ر از بودجه 
دولتی، سرخابی ها چطور و چگونه 
هزینه های شان را تأمین می کنند، 
ولی از شیوه خرج کردن مدیران 
پرتعدادی که در سال های گذشته 
به این دو باشگاه راه یافته اند کاملاً 
مش�خص اس�ت که برای تأمین 
بودجه زحمتی نکش�یده اند، والا 
میلیارده�ا تومان ب�ادآورده را به 
این راحتی خرج فوتبالیست های 

بی تعصب و پولکی نمی کردند


